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ŠILALĖS RAJONO SAVIVALDYBĖS TARYBOS 25 POSĖDŽIO PROTOKOLAS

2024 m. gruodžio 30 d. Nr. T2-15

Šilalė

Posėdis įvyko 2024-12-30 14.00 – 15.00 val. (Savivaldybės posėdžių salėje).

Posėdžio pirmininkas – Tadas Bartkus.

Posėdžio sekretorė – Sandra Balčienė.

Į rajono Savivaldybės tarybą išrinkti 25 nariai. Posėdyje dalyvavo 23 Tarybos nariai

(sąrašas pridedamas). Nedalyvavo – Dainius Bergelis, Akvilė Gargasaitė.

Posėdyje dalyvavo 9 kviestieji asmenys (sąrašas pridedamas).

Tadas Bartkus informavo, jog balsavimas vyks per elektroninio balsavimo sistemą, jei

iškiltų techninių kliūčių siūloma išrinkti Balsų skaičiavimo komisiją, į kurią siūlomi Rimas

Vaičikauskas, Raimundas Vaitiekus, Birutė Žirlienė (pirmininkė).

Tarybos nariai vienbalsiai pritarė vardinio balsavimo komisijos sudėčiai.

Darbotvarkė Tarybos nariams pateikta.

DARBOTVARKĖ:

1. Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2024 m. vasario 15 d. sprendimo Nr. T1-18

„Dėl Šilalės rajono savivaldybės 2024–2026 metų strateginio veiklos plano patvirtinimo“

pakeitimo.

Pranešėja Danguolė Vėlavičiutė.

2. Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2024 m. vasario 15 d. sprendimo Nr. T1-19

„Dėl Šilalės rajono savivaldybės 2024 metų biudžeto patvirtinimo“ pakeitimo.

Pranešėja Danguolė Vėlavičiutė.

3. Dėl Šilalės rajono religinių bendruomenių rėmimo ir nekilnojamojo kultūros paveldo

tvarkybos programos 2025–2027 m. patvirtinimo.

Pranešėja Rasa Kuzminskaitė.

4. Dėl Šilalės rajono savivaldybės viešosios bibliotekos teikiamų mokamų paslaugų

kainų sąrašo patvirtinimo.

Pranešėja Rasa Kuzminskaitė.

5. Dėl pritarimo Šilalės rajono teritorijos bendrojo plano keitimo bendrųjų sprendinių

formavimui (koncepcijai).

Pranešėja Gintarė Baltrūnė.

6. Dėl Šilalės rajone numatomų įrengti viešųjų elektromobilių įkrovimo prieigų ir

eksploatavimo paketų iki 2030 metų plano patvirtinimo.

Pranešėja Jurgita Pryšmantė.

7. Dėl pavadinimų suteikimo Šilalės rajono savivaldybės Laukuvos seniūnijos

Apvaršuvos kaimo gatvėms.

Pranešėja Jurgita Pryšmantė.

8. Dėl savivaldybės turto perdavimo pagal patikėjimo sutartį UAB „Andoka“.

Pranešėja Reimunda Kibelienė.

Elektroninio dokumento nuorašas
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9. Dėl UAB Tauragės regiono atliekų tvarkymo centro nereguliuojamos veiklos

paslaugų kainų patvirtinimo.

Pranešėja Reimunda Kibelienė.

10. Dėl Šilalės rajono savivaldybės vietinės rinkliavos už komunalinių atliekų ir

komunalinėms atliekoms nepriskiriamų buityje susidarančių atliekų tvarkymą dydžio nustatymo

metodikos patvirtinimo.

Pranešėja Reimunda Kibelienė.

11. Dėl Šilalės rajono savivaldybės vietinės rinkliavos už komunalinių atliekų ir

komunalinėms atliekoms nepriskiriamų buityje susidarančių atliekų tvarkymą nuostatų

patvirtinimo.

Pranešėja Reimunda Kibelienė.

12. Dėl Šilalės rajono savivaldybės visuomenės sveikatos stebėsenos 2023 metų

ataskaitos patvirtinimo.

Pranešėja Ineta Butvidienė.

Posėdžio pirmininkas siūlė iš darbotvarkės išbraukti 3 klausimą „Dėl Šilalės rajono

religinių bendruomenių rėmimo ir nekilnojamojo kultūros paveldo tvarkybos programos

2025–2027 m. patvirtinimo“, nes Vyriausybės atstovas turi pastabų. Informavo, jog, taip pat

siūloma išbraukti 5 klausimą „Dėl pritarimo Šilalės rajono teritorijos bendrojo plano keitimo

bendrųjų sprendinių formavimui (koncepcijai)“, nes Jungtinio Finansų, investicijų ir verslo ir

Kontrolės komiteto (toliau – Jungtinis komitetas) metu buvo nutarta šį klausimą atidėti dėl

išsamesnės analizės. Posėdžio pirmininkas kvietė pasitarti dėl 9, 10 ir 11 klausimų, nes Jungtinis

komitetas dėl šių klausimų nepriėmė jokių sprendimų.

Tarybos nariai Rolandas Toleikis ir Remigijus Jonutis pasisakė, jog šiuos klausimus taip

pat reikėtų išbraukti. 

Posėdžio pirmininkas atsižvelgdamas į Tarybos narių pasisakymus siūlė iš darbotvarkės

išbraukti 9, 10 ir 11 klausimus. 

Remigijus Jonutis informavo, jog posėdžio pabaigoje norės pasisakyti.

Rima Norvilienė klausė dėl 9, 10 ir 11 klausimų, ar nesvarstant šių klausimų taryboje,

neturėsime kokių nors sankcijų ar nemalonumų vertinant su kitomis mūsų kaimyninėmis

savivaldybėmis, tuo labiau, jog sprendimas turėtų įsigalioti nuo sausio 1 d., ar galime tai pasilikti

vėlesniam svarstymui.

Tadas Bartkus atsakė, jog turimomis žiniomis ne visos savivaldybės turi priėmusios

visus klausimus. 

Rima Norvilienė klausė, su šiais sprendimo projektais turėjome svarstyti dėl tam tikrų

kainos dedamųjų dalių, tačiau kai kurias dedamąsias dalis yra nustatęs VERT, ar tai reiškia, kad

gyventojams galios nustatyti nauji įkainiai iš tų dedamųjų dalių kurias turi patvirtinęs VERT ir,

ar nuo sausio 1 d. gyventojams keisis mokestis už šiukšles. 

Tadas Bartkus atsakė, kad tiksliai negali atsakyti ar galios viena dedamoji, iš praktikos

turėtų galioti, bet kadangi nėra patvirtinti visi tarybos sprendimai, tikėtina, jog negalios.

Ignas Gužauskis papildė, jog rinkliava nesikeis, gali keistis tonos sutvarkymo kaina, o

tai reiškia, jog didesnė našta būtų savivaldybei, gyventojams nuo to niekas nesikeistų.

Posėdžio pirmininkas siūlė bendru sutarimu pritarti pasiūlymams.

Pritarta bendru sutarimu pasiūlymams.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už darbotvarkę su pakeitimais.

Darbotvarkė patvirtinta. Tarybos nariai vienbalsiai pritarė pateiktai darbotvarkei.

Balsavo: UŽ – 23.

Posėdžio pirmininkas priminė Tarybos veiklos reglamento nuostatas, kuriomis

vadovaujantis, Tarybos narys gali pateikti 3 klausimus, pasisakyti svarstomu klausimu 1 kartą,

prieš pradedant svarstyti klausimą, kuris jam sukelia interesų konfliktą, privalo informuoti tarybą
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apie esamą interesų konfliktą ir pareikšti apie nusišalinimą, ištraukti iš elektroninio balsavimo

įrenginio kortelę ir išeiti iš posėdžių salės.

Posėdžio pertrauka planuojama po 1 val. 30 min., kitos – pagal poreikį.

1. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2024 m. vasario 15 d. sprendimo

Nr. T1-18 „Dėl Šilalės rajono savivaldybės 2024–2026 metų strateginio veiklos plano

patvirtinimo“ pakeitimas.

Tarybos nariai Lineta Dargienė, Erika Gargasė, Remigijus Jonutis nusišalino nuo 1 ir 2

klausimo svarstymo, Rima Norvilienė nusišalino nuo 1, 2 ir 3 klausimo svarstymo, priežastį

nurodė (L. Dargienė, nes klausimas liečia jos darbovietes; E. Gargasė dėl viešų ir privačių

interesų;  R. Jonutis, nes yra minima darbovietė, kurioje dirba artimas asmuo; R. Norvilienė dėl

galimų viešų ir privačių interesų) ir paliko posėdžių salę.

Pritarta bendru sutarimu nusišalinimams.

Pranešėja Danguolė Vėlavičiutė pristatė sprendimo projektą su pakeitimais – sumažinti 1

programoje (Savivaldybės funkcijų įgyvendinimo ir valdymo tobulinimo programa) priemonei

„Savivaldybės mero rezervo tvarkymo programa“ 40 455 Eur, atitinkamai padidinant 9

programoje (Socialinės apsaugos plėtojimo programa) priemonei „Kompensacijos kietam kurui“

40 455 Eur, taip pat Laukuvos Norberto Vėliaus gimnazija prašo iš mokinio krepšelio lėšų

sumažinti mokyklai apskaičiuotas mokymo lėšas 8069 Eur ir atitinkamai padidinti savivaldybei

8069 Eur ir prašė pritarti.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą su pakeitimais.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

tarybos 2024 m. vasario 15 d. sprendimo Nr. T1-18 „Dėl Šilalės rajono savivaldybės 2024–2026

metų strateginio veiklos plano patvirtinimo“ pakeitimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 19, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

2. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2024 m. vasario 15 d. sprendimo

Nr. T1-19 „Dėl Šilalės rajono savivaldybės 2024 metų biudžeto patvirtinimo“ pakeitimas.

Pranešėja Danguolė Vėlavičiutė pristatė sprendimo projektą su pakeitimais ir prašė

pritarti.

E. Gečas išsakė pastebėjimą, jog ateityje būtų įdomu išgirsti kiek vienam rajono

gyventojui tenka biudžeto, atlikti palyginimą su kitų rajonų skaičiais.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą su pakeitimais.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

tarybos 2024 m. vasario 15 d. sprendimo Nr. T1-19 „Dėl Šilalės rajono savivaldybės 2024 metų

biudžeto patvirtinimo“ pakeitimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 19, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

Į posėdžių salę sugrįžo E. Gargasė, L. Dargienė, R. Jonutis.

3. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės viešosios bibliotekos teikiamų mokamų

paslaugų kainų sąrašo patvirtinimas.

Pranešėja Rasa Kuzminskaitė pristatė sprendimo projektą su patikslinimu – priedo 4

punkte, matavimo vieneto langelyje išbraukti „1 vaizdas“ ir prašė pritarti.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą su patikslinimu.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

viešosios bibliotekos teikiamų mokamų paslaugų kainų sąrašo patvirtinimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 22, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

Į posėdžių salę sugrįžo R. Norvilienė.
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4. SVARSTYTA. Šilalės rajone numatomų įrengti viešųjų elektromobilių įkrovimo

prieigų ir eksploatavimo paketų iki 2030 metų plano patvirtinimas.

Pranešėja Jurgita Pryšmantė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

R. Norvilienė pasisakė ir klausė, ar nebuvo galvota įkrovimo stoteles įrengti prie

lankomiausių objektų ir, kodėl Bijotai yra nukelti į 6 paketą, nors ten turime pirmąjį Lietuvos

muziejų į kurį, sezono metu, užsuka daug lankytojų ir tikėtina, jog vieta būtų labai patogi.

T. Bartkus atsakė, kad visuose paketuose yra lankomos vietos, bet kalbant apie Bijotų

atvejį, svarbu paminėti, jog maždaug už 2 km. nuo muziejaus yra greito įkrovimo stotelė, o prie

magistralės yra dar maždaug 6 stotelės, todėl tikimybė, kad keleiviai atvyks krautis į Bijotus yra

labai nedidelė.

Papildė I. Gužauskis.

R. Norvilienė klausė, ar įgyvendinama bus nuo pirmo paketo ar bus galima pasirinkti bet

kurį.

I. Gužauskis patikino, jog bus galima pradėti ir ne nuo 1 paketo.

R. Norvilienė atkreipė dėmesį, jog nėra įtrauktos kai kurios seniūnijos ir klausė, kodėl

nepagalvota apie kitas, kaip pvz.: Didkiemio, Palentinio seniūnijos.

T. Bartkus atsakė, jog, kai bus įgyvendinti šie tvirtinami 6 paketai, ateityje bus galima

papildomai įtraukti ir bandyti statyti kitose seniūnijose.

R. Jonutis klausė, ar yra besidominčių šiais paketais.

T. Bartkus atsakė, kad yra besidominčių, tačiau nėra jokios garantijos, kad bus norinčių

statyti. 

R. Jonutis klausė, ar šio krepšelio užtektų mūsų rajono poreikiams patenkinti, kiek tokių

automobilių turime.

T. Bartkus atsakė, kad šiai dienai poreikis yra 86 elektromobiliams, įgyvendinus tiek

paketų turėtų padaugėti elektromobilių.

Pasisakė R. Vaitiekus.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajone numatomų įrengti

viešųjų elektromobilių įkrovimo prieigų ir eksploatavimo paketų iki 2030 metų plano

patvirtinimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 23, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

5. SVARSTYTA. Pavadinimų suteikimas Šilalės rajono savivaldybės Laukuvos

seniūnijos Apvaršuvos kaimo gatvėms.

Pranešėja Jurgita Pryšmantė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

L. Dargienė tikslinosi dėl aiškinamojo rašto.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl pavadinimų suteikimo Šilalės

rajono savivaldybės Laukuvos seniūnijos Apvaršuvos kaimo gatvėms (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 23, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

6. SVARSTYTA. Savivaldybės turto perdavimas pagal patikėjimo sutartį UAB

„Andoka“.

Pranešėja Reimunda Kibelienė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl savivaldybės turto perdavimo

pagal patikėjimo sutartį UAB „Andoka“ (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 23, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

7. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės visuomenės sveikatos stebėsenos 2023

metų ataskaitos patvirtinimas.

Pranešėja Ineta Butvidienė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.
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R. Norvilienė pasisakė ir klausė, ataskaitoje pateikti rodikliai patenka į prasčiausių

savivaldybių rodiklius, kaip reikėtų spręsti ir sumažinti savižudybių skaičių, kraujotakos ligas,

piktybinius navikus, kokių priemonių dar būtų galima imtis.

I. Butvidienė atsakė, kad ši ataskaita kelia šiek tiek nerimo ir nepasitikėjimo, nes kalbama

apie 2023 m. ir lyginant su šiuometiniais metais savižudybių situacija jau yra šiek tiek geresnė.

Nors skaičiais aklai remtis lyg ir negalėtumėme, bet teikdami sveikatos rėmimo programos

kvietimus, prašydami atsiliepti į paraiškas, bandome pasižiūrėti ir šių dienų situaciją ir į šią

ataskaitą, palyginti skaičius su einamaisiais metais.

Papildė T. Bartkus.

R. Norvilienė klausė, paminėjote, jog ši ataskaita jums kelia nepasitikėjimą, ar galime

pasitikėti šia ataskaita, prašė patvirtinti arba paneigti savo žodžius.

I. Butvidienė atsakė, jog svarbu suprasti, kad mūsų savivaldybėje nėra toks didelis

gyventojų skaičius, todėl nutikus vienam atvejui, ar vienam nelaimingam atsitikimui mums tas

skaičius procentaliai atrodo daug didesnis nei, kad lyginant su Lietuvos mastu, tad šioje vietoje

nelabai norėčiau sutikti su ataskaita, tačiau duomenys yra skaičiuojami pagal galiojančią

metodiką visoje Lietuvoje. 

R. Toleikis domėjosi, ar Higienos institutas jau turi paskelbęs visų rajonų rodiklius už

2023 m.

I. Butvidienė atsakė, kad taip.

R. Gečienė klausė, kaip formuojant sveiką gyvenseną planuojama atsižvelgti į didėjančią

problemą dėl nutukusių vaikų.

I. Butvidienė atsakė, kad formuojant sveiką gyvenseną, į sveikos mitybos ir nutukimo

prevenciją šiais metais buvo atsižvelgta per visuomenės sveikatos rėmimo programą, buvo gauta

vienos mokyklos paraiška, kuri norėjo prisidėti prie vaikų nutukimo mažinimo, mokykla vykdė

daug veiklų susijusių su nutukimo prevencija, sveikos mitybos skatinimu. Planuojame ir toliau

vykdyti prevenciją su sveikos mitybos skatinimu ir žalinga elgsena. 

E. Gečas klausė dėl rekomendacijų (prisidėti kuriant konkurencingą rinką dėl būsto

įsigijimo; padėti įsigyti pirmąjį būstą ne tik jaunoms šeimoms, bet ir vienišiems jauniems

asmenims), ką galite dėl to pasakyti.

I. Butvidienė atsakė, kad rekomendacijos yra plataus pobūdžio, tiek kaip specialistai, tiek

kaip tarybos nariai prie išvadų galime teikti, kaip būtų galima šias rekomendacijas įgyvendinti.

R. Jonutis pateikė situaciją – važiuoja automobilis ir patenka į eismo įvykį dėl didelio

greičio, vairavęs asmuo buvo išvažiavęs savižudybės tikslu, važiavo prieš eismą ir trenkėsi į

kitus automobilius ir klausė, kur tokiu atveju nuguls ši statistika, į eismo įvykį ar į savižudybes,

nes tokia statistika, kaip savižudybė automobiliu nėra vedama. 

I. Butvidienė atsakė, kad jeigu tyrėjai išsiaiškins, jog tai buvo savižudybė, tai toks atvejis

nuguls prie savižudybių skaičiaus, bet jei atvejis bus neišaiškintas jis bus priskirtas prie

nelaimingo atsitikimo kelyje. 

V. Jankauskaitė-Milčiuvienė išsakė pastebėjimus, jog būtų įdomu išgirsti ką pavyko

pagerinti per metus, kaip ruošiamasi skirti dėmesį probleminėms vaikų ir paauglių grupėms,

kokias konkrečias programas planuojama įgyvendinti, kuo pasibaigia įgyvendinamos programos,

kokie rezultatai, prašė, kad tokia informacija būtų pateikiama su rodikliais.

T. Bartkus atsakė, kad ne viskas yra pasveriama skaičiais, o taip pat norėtume ir iš

tarybos narių išgirsti siūlymus, kokių priemonių imtis, kad tai mažėtų. Savivaldybė jau ėmėsi

priemonių šiuo klausimu, bet nemažas indėlis yra ir iš tėvų pusės. 

Papildė I. Butvidienė.

V. Jankauskaitė-Milčiuvienė išsakė idėjas apie vaikų maitinimo programas, siūlė, kad

mokyklos ar darželiai aktyviau dalyvautų LR žemės ūkio ministerijos rengiamuose programose.

Linkėjo kitiems metams daugiau dialogo su tarybos nariais.

Pasisakė R. Vaitiekus.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą.
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NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

visuomenės sveikatos stebėsenos 2023 metų ataskaitos patvirtinimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 23, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

Meras Tadas Bartkus informavo, jog kitas tarybos posėdis planuojamas sausio 30 d.,

komitetų posėdžiai 27 d.

Posėdžio pabaigoje Tadas Bartkus, Raimundas Vaitiekus, Remigijus Jonutis, Lineta

Dargienė, Rima Norvilienė, Rolandas Toleikis tarė sveikinimo žodžius ir linkėjimus ateinančių

2025 metų proga.

Posėdžio pirmininkas Tadas Bartkus

Posėdžio sekretorė Sandra Balčienė





ŠILALĖS RAJONO SAVIVALDYBĖS

TARYBA

25-JAME TARYBOS POSĖDYJE DALYVAVUSIŲ

ŠILALĖS RAJONO SAVIVALDYBĖS TARYBOS NARIŲ SĄRAŠAS

2024 m. gruodžio 30 d.

Šilalė

1. EDMUNDAS AUŠKALNIS

2. ASTA BATAITYTĖ

3. ARTŪRAS DAMBRAUSKAS

4. LINETA DARGIENĖ

5. ERIKA GARGASĖ

6. EGIDIJUS GEČAS

7. RAIMUNDĖ GEČIENĖ

8. AISTĖ GIEDRAITIENĖ

9. VITALIJA JANKAUSKAITĖ-MILČIUVIENĖ

10. VALDEMARAS JASEVIČIUS

11. REMIGIJUS JONUTIS

12. ALGIRDAS MEIŽENIS

13. VIDA MIKNIENĖ

14. ALFONSAS MOTUZAS

15. GINTAS NAVARDAUSKAS

16. RIMA NORVILIENĖ

17. RIMANTAS RIMKUS

18. STASYS SKALAUSKAS

19. VIKTORAS STANCELIS

20. ROLANDAS TOLEIKIS

21. RIMAS VAIČIKAUSKAS

22. RAIMUNDAS VAITIEKUS

23. BIRUTĖ ŽIRLIENĖ
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